
Jutt, et annetuses pole 
midagi kahtlast, ei 
vasta tõele. Kõhklused 
ja kahtlused on ka 
prokuratuuril, kes asja menetlema 
hakkab. Eks me vaatame, kuhu 
asi areneb ja kuidas peaminister 
ise käitub. Saame umbusaldust 
avaldada, kui aeg küps.
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Helme soovib Lihula 
salvestused avalikustada
Osa salvestisi laupäeva õhtul Lihulas toimu-
nust võiksid olla avalikud, et inimesed saak-
sid aru, mis võib juhtuda, kui seadusesse jää-
vad lüngad, ütles siseminister Mart Helme 
(pildil, EKRE) eile valitsuse pressikonverent-
sil. «Ma olen vaadanud videosalvestusi sel-
lest sündmusest. Igasugused kaas-
tundeavaldused on pehmelt öel-
da lahjad. Kui videosalvestis-
tel näha kogu seda õõvasta-
vat lugu, siis sõnad jäävad 
nõrgaks. Need salvestised on 
väga karmid. Ma olen soovita-
nud mingeid lõike näidata ava-
likkusele, et inimesed tajuksid, kui 
hulle asju võib ühiskonnas juhtuda, kui meil 
mingisugused lüngad täitmata jäävad, mis on 
relva taotlemisega seotud. Eelkõige pean sil-
mas psühhiaatrilises hinnangus,» lausus Hel-
me. Ministri sõnul on siseministeerium terve 
nädala seadusest lünki otsinud. PM

Sotside 50 000 ettepanekut 
jagunevad suuresti kaheks
Sotsiaaldemokraadid esitasid eile riigikogu 
põhiseaduskomisjonile 50 000 muudatusette-
panekut erakondade rahastamise järelevalve 
komisjoni (ERJK) likvideerivale eelnõule. See 
on 9445-leheküljeline dokument, mille võib 
laias laastus jagada kaheks: 25 000 ettepane-
kut sunniraha ülemmäära ning sama palju et-
tepanekuid seaduse jõustumise tähtaegade 
muutmiseks. Esiteks pannakse ette suuren-
dada sunniraha ülemmäära ettekirjutuse täit-
mata jätmise eest 15 100 euroni (praegu 
15 000 eurot). Liikudes saja euro suuruse 
sammuga, on 25 000. ettepanek ülemmäär 
2 515 000 eurot. Teise sarnase rühma moo-
dustavad seaduse jõustumise ajad 2. jaanua-
rist 2020 kuni 2088. aasta 12. juunini. PM

Rahvusooperi uus maja võib 
jõuda  tähtsasse nimekirja
Eile rääkisid rahvusooper Estonia nõukogu 
liikmed riigikogu kultuurikomisjoniga rahast 
ja uuest ooperimajast. «Konkurss riiklikult 
tähtsate kultuuriehitiste nimekirja jõudmi-
sele on tihe, kuid rahvusooperi suurepärane 
töö annab head eelised,» sõnas komisjoni esi-
mees Aadu Must (KE). Rahvusooperi juhi Ai-
var Mäe sõnul on just praegu õige aeg inves-
teerida ja plaane teha. PM

12 inimest
ja üks firma mõisteti mullu 
Eestis süüdi rahapesus.

KRIMINAALMENETLUS. Prokuratuur uurib, kas Keskerakonnale 
50 000 eurot annetanud inimene annetas enda või võõrast raha.

Keskerakond põikleb 
vastutusest kõrvale
 
reporter

Ehkki Keskerakon-
na 50 000 euro 
suuruse annetu-
sega seotud skan-
daali võtmeisi-
kud tunnistavad 

tagantjärele, et suure summa 
päritolu tulnuks varem uurida, 
ei kiirusta partei ladvik hulga 
küsimusi tekitanud raha par-
teikassasse jõudmise eest vas-
tutust võtma.

«Kas te arvate, et minu ta-
gasiastumine tooks asjasse sel-
gust?» küsis Mihhail Korb ei-
le ajakirjanikelt, kui talt päri-
ti, kes ja kas veidra annetuse 
vastuvõtmise eest vastutab. 
Samas möönis ta, et vastutab 
erakonna peasekretärina aru-
ande eest, mis erakondade ra-
hastamise järelevalve komisjo-
nile aprilli alguses esitati. Aru-
andes oli kirjas Tartu väike-
ettevõtja Jana-Helen Juhaste 
50 000 euro suurune annetus 
parteile.

Korb põhjendas, et suurte 
summade annetajaid on era-
konnal veelgi ning see pidavat 
olema ka põhjus, miks jaanua-
ris erakonnale 50 000 eurot 
annetanud tundmatu Juhaste-
ga ühendust ei võetud. Ometi 
moodustab Juhaste antud 50 
000 eurot pea poole erakon-
nale aasta esimese kolme kuu-
ga laekunud annetustest ning 
vaevalt nii suur summa era-
konnale märkamata jäi.

Erakond uuris annetuse 
päritolu põhjalikumalt aga al-
les siis, kui see mitu kuud hil-
jem avalikkuse tähelepanu al-
la sattus. Keskerakond tagas-
tas annetuse Juhastele, kui 
Eesti Ekspress oli teatanud, et 

50 000 eurot pärineb Juhaste 
endiselt elukaaslaselt, kel on 
Tallinnas suured ärihuvid.

Peasekretär jätkab
«Niikaua kuni juhatus mind 
usaldab, jätkan peasekretäri-
na,» jäi Korb eile endale kind-
laks.

Korbi kõrval sei-
sis eilsel pressikon-
verentsil erakon-
na asejuht, hari-
dusminister Mai-
lis Reps. Kas tema 
usaldab Korbi?

Reps jäi konkreetse 
vastuse võlgu. «Kas Mihhail 
Korb oleks pidanud kohe üle-
kandele reageerima, ma ei os-
ka täna hinnangut anda, aga 
me arutame seda juhatuses. 
Kui prokuratuuris selgub, et 
büroo tegi midagi valesti, siis 
tuleb vastutus võtta, selles ei 
ole mingit küsimust,» sõnas ta.

Keskerakonna juht, peami-
nister Jüri Ratas on öelnud, et 
kui annetuses oli tõepoolest 
midagi kriminaalset, astub te-
ma tagasi. Aga mitte enne.

Erakond kutsus eile püs-
tijala-pressikonverentsi kok-
ku prokuratuuri teate peale, 

Puiduettevõte 
langes kelmuse 
ohvriks
Aprillis müüs Tartus 
tegutsev puiduettevõ-
te ühele ehitusobjektile 
puitu. Ostja saatis 
müüjale tõenduseks 
maksekorralduse. Asja-
olude selgitamisel ilm-
nes, et tegu oli võltsi-
tud maksekorralduse-
ga, millega raha üle ei 
kantud. Müüja pöör-
dus politseisse. PM

Eesti ainus 
töötav auruvedur 
jälle sõidus
Lavassaare muuseum-
raudteel on sel nädala-
vahetusel aurupäevad, 
kus saab sõita kitsa-
rööpmelisel raudteel 
rongiga, mida veab 
Eesti ainus töötav 
auruvedur. Muuseum-
raudtee asub Pärnu-
maal, Pärnust 17 kilo-
meetrit loodes Lavas-
saare asulas. PM

Keskerakond andis eile püstijala-pressikonverentsi oma peakorteri ees Tallinnas Narva maanteel.  foto: sander ilvest

Mullu septembris tun-
nistas Keskerakond end 
süüdi varjatud annetuse 
vastuvõtmises. Kohus 

mõistis karistuseks 
275 000 eurot trah-

vi, millest tuli kohe 
tasuda 25 000 
eurot. Ülejäänud 
250 000 eurot ei 

nõuta Keskera-
konnalt välja, kui 

partei ei pane pooletei-
se aasta jooksul toime 
uut kuritegu.

Ettevõtja Hillar Teder 
tunnistas, et «laenas» 
2014. aastal Keskerakon-

nale 275 000 eurot, et 
saada Tallinna linnavalit-
suselt soodsat otsust.

Keskerakonna juht Jüri 
Ratas, juhul kui uurimi-
sel selgub, et erakond 
on pannud toime uue 
kuriteo, kas olete arves-
tanud eelmise trahvi ära 
maksmisega?

Minu teada seal ei ole 
kriminaalseid elemen-
te.

Aga juhul kui on, kas 
olete arvestanud?

Minu teada seal ei ole 

kriminaalseid elemen-
te.

Mida tähendab teie 
jaoks «kriminaalne»?

Kuritegu. Seda määrab 
kohus.

Kas vahetate peasekre-
tär Korbi välja?

Laseme prokuratuuril 
uurida. Toetame uuri-
mist. Oleme igakülgselt 
avatud koostööle pro-
kuratuuriga. Meie soov 
on, et võimalikult kii-
resti lahendus tuleks. 
Jekaterina Minkova

Eelmine karistus veel kandmata

ÜKS KÜSIMUS

 
Reformierakonna juht

Kas avaldate 
Jüri Ratasele 
umbusaldust?   

et nad algatavad kriminaal-
menetluse, uurimaks Kesk-
erakonna suurannetuse pärit-
olu. Põhiküsimus on, kas Ja-
na-Helen Juhaste on teinud 
erakonnale keelatud annetu-
se või mitte. Keelatud on an-
netada vahendaja kaudu ja ise 
varju jääda.

Esialgsetel andmetel on 
prokuratuuril põhjust kahel-
da, et Juhastel endal oleks ol-
nud nii suurt summat partei-
le annetada, ja seega on või-
malik, et raha kuulus hoopis 
kellelegi kolmandale.

Kahtlustust esitatud pole
Juhtiva riigiprokuröri 

Taavi Perni sõnul kel-
lelegi kahtlustust esi-
tatud ei ole.

«Me kontrolli-
me, kas Juhaste an-

netas teadlikult Kesk-
erakonnale kellegi teise 

raha. Kui selgub, et see nii oli, 
tuleb välja selgitada ka see, kas 
erakond teadis raha tegelikku 
päritolu ning kas ka erakonda 
on alust kahtlustada kuriteos 

INTERVJUU

– keelatud annetuse vastu võt-
mises,» selgitas Pern.

Pern toonitas, et erakon-
dade rahastamine peab olema 
aus ja läbipaistev ning annetu-
se tegemise põhjus ei tohi olla 
muu kui soov erakonda toeta-
da. «Erakonnad saaksid mõel-
da sellele, kuidas annetusi tõ-
husalt kontrollida,» lisas Pern.

Nii pakkus peasekretär 
Korb eile välja muuta erakon-
naseadust. Kuidas täpsemalt, 
jäi veel selgusetuks.

Samas lubas erakond, et 
hakkab annetusi hoolikamalt 
kontrollima. «Edaspidi kont-
rollime kõiki üle 3000 euro 
suuruseid annetusi, oleme tu-
levikus targemad,» lubas Reps.

Postimees palus eile kom-
mentaari ka Keskerakonnale 
annetuse teinud Jana-Helen 
Juhastelt, kuid tema meie pal-
vele ei vastanud.

Prokuratuuril on põhjust 
kahelda, et Juhastel endal 
oleks olnud nii suurt summat 
erakonnale annetada.

Postimees.ee küsitlus
Kas pooldad filmide, raamatute ja kunstiteoste 
tsenseerimist seoses uute liikumistega?
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